
Virtasalmen kumppanuuspöytä    MUISTIO 

Aika: 28.11.2023 klo 17-18.30 
Paikka: Virtasalmen kirjasto/ kylätalo 
 
Läsnä:   
Soili Moilanen, valtuutettu 
Päivi Majoinen, vapaa-aika johtaja 
Heikki Reponen, rakennustekninen asiantuntija 
Seija Laitinen, nuoriso- ja hyvinvointikoordinaattori 
Juha Putkonen (MPY) 
Valtari Pekka, valtuutettu 
Petri Lappi, valtuutettu, hallituksen jäsen 
Häkkinen Pekka, vt tekninen johtaja 
Tarja Frilander, kirjastopalvelupäällikkö, sihteeri 
Kuntalaisia 26 

Asialista: 
 

1. Virtasalmen kyläyhdistyksen tervehdys 
 

Kyläyhdistyksen tervehdys Seija Laitiselle. 

 

2. MPY laajakaista (Juha Putkonen) 

MPY:n Juha Putkonen esitteli Pieksämäen laajakaistahankkeen tilannetta Virtasalmen osalta. Tarjolle 

tulisi kattava valokuituverkko. Käytiin läpi MPY:n konsernirakennetta, korostettiin MPY:ta 

pitkäaikaisena vakaana toimijana alalla. MPY:n verkko laajentunut Savossa nopeasti. Jos saadaan 

asiakkaita Virtasalmelta riittävästi, saadaan työ alulleen. Korostettiin valokuituverkon tärkeyttä 

tulevaisuudessa. Kuitua tarvitaan takaamaan nopeat yhteydet tilanteessa, kun yhä enemmän käyttö 

siirtyy digitaalisille alustoille. Taustalla hanke, jolla edistetään nopeampien tietoliikenneyhteyksien 

parantamista. Pieksämäen kaupunki mukana hankkeessa. Esiteltiin kartalla alustavaa suunnitelmaa 

tulevasta verkosta. Kuituliittymä 990 €. Tarjolla lisäksi maksusta lisäpalveluita. Tarkemmat hinnat ja 

sopimusehdot MPY:ltä. Kauempana olevien kylien tilanne mietitytti. Edetään hankkeessa vaiheittain. 

Ehdotettiin uutta MPY:n esittelyä. MPY tulee mielellään esittelemään tarkemmin hanketta. 

3. Edellisen kokouksen muistio 
 

Käytiin lävitse edellisen kokouksen asiat, miten asiat ovat edenneet. (Liitteenä edellisen kokouksen 

kysymykset ja tilanne asioiden suhteen). 

 

4. Kiinteistöohjelma- (Pekka Häkkinen) 

Pekka Häkkinen esitteli kiinteistöohjelman ja Virtasalmen virastotalon kuntoraporttia. Tutkittu 

poraamalla ja kartoitettu haitta-aineet. Aikansa tyypilliset rakenteet. Alhaalla lattia ja seinärakenteissa 

hieman kosteutta. Tiivistystä ja muita korjaavia toimenpiteitä suositellaan. Ei estä rakennuksen käyttöä.  

Katto- ja muita kiinteistön ylläpitäviä ja päivitettäviä remontteja suositellaan. Selvityksessä esitetty 

erilaisia remonttivaihtoehtoja kustannusarvioineen. Tärkeää taata tarvittaessa eri hallintokuntien 

toiminnot. Esimerkiksi toimintojen tiivistäminen. 11.12. Valtuustossa käsitellään kiinteistöohjelmaa. 

Keskusteltiin kiinteistön tulevaisuudesta, kaivattiin pitkäjänteistä kiinteistön ylläpitoa ja tilojen 



markkinointia, joustavuutta ja vuokrausta. Voisiko yksi vaihtoehto olla kiinteistön pienentäminen? 

Mietitytti myös väestönsuoja. Kiinteistöjen ylläpidossa haasteena ollut rahojen riittävyys. Selvitys 

nähtävillä. Bänditoiminnalle kaivattiin tiloja. Luvattiin ilman muuta järjestää, jos tarvetta ilmenee. (Seija 

ja Päivi) 

 
5. Museotoiminta- Nykytilannetta avaa Päivi Majoinen  

 

Päivi Majoinen esitteli museotoimintaa. Kuluvan vuoden aikana käyty kartoittamassa museon 

tilannetta. Museon tilanne paremmassa kunnossa kuin ennakkoon arvioitiin. Hankkeen puitteissa 

aineisto luetteloidaan ja viedään digitaaliseen alustaan. Hanke ensi vuoteen saakka. Seuraavassa 

vaiheessa halutaan kerätä tarinoita. Ensi syksynä tarkoitus olla yhteen tilaan vaihtuvat näyttelyt. Esite 

tulossa Pieksämäen museoista. Museoiden yö tapahtuma tulossa syksyllä 2024. Kyläyhdistystä 

toivotaan mukaan järjestelyihin. Valkeamäen museota halutaan mukaan. Nykyään museo seuran 

omistuksessa. Pieksämäki seura mukana kumppanina.  Kannustettiin ottamaan kaupunkiin yhteyttä 

museoasioissa (Päivi Majoinen). 

 

6. Muut ajankohtaiset esille nousevat asiat 

 

 Asioimiskyyti puhutti. 

 Kaivattiin pankkiautomaattia. 

 Tilojen vuokrauksen markkinointia kaivattiin. 

 Kaivattiin ja haastettiin valtuutetuilta aktiivisuutta tutustua kyliin ja niiden toimintaan. 

muistion kirjasi Tarja Frilander 

 


